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DORPSBLAD ANDEL wordt uitge-
geven onder auspiciën van Onder-
nemersvereniging “De Linden” te 
Andel. Maandelijks verschijnt Aktu-
Ael, alleen de maanden juli en 
augustus verschijnt het dorpsblad 
niet. Aktu-Ael wordt verspreid in 
Andel en wordt toegezonden aan 
belanghebbenden. De redactie is 
niet verantwoordelijk voor de in-
houd. Overnemen van teksten uit 
dit blad is toegestaan. 
 
 
Redactie:  
Kees en Ria van der Linden  
Abraham Kuyperstraat 28  
4281 ME ANDEL  
tel. 06-53945404 / 06-48716933 
 
 
Bankrekening:  
NL17 RABO 03415 19 677 
Ondernemersvereniging  
De Linden, t.n.v. Dorpsblad Andel. 
 

Kopij plaatsing is vrij voor iedereen, 
behoudens degene die enig com-
mercieel belang dient. De redactie 
mag kopij weigeren, zonder opgaaf 
van redenen.  
 
Adverteren is toegestaan voor alle 
ondernemers uit Andel. Elders ge-
vestigde ondernemers kunnen 
eveneens adverteren, zij mogen in 
geen concurrentieverhouding staan 
met Andelse ondernemers.  
Advertenties dienen zoveel moge-
lijk druk klaar aangeleverd te wor-
den.  
 
Teksten dienen getypt, of via email 
aangeleverd te worden.  
c.vanderlinden@hetnet.nl 
 
Tarieven advertenties in Euro’s  
per uitgave 
 
Formaat   10x         5x       1x-4x 
1/1 A4      137,50   145,-    155,- 
 ¾  A4      107,50   115,-    125,-  
 ½  A4      85,-        92,50   102,50 
1/3 A4      69,-        76,60    86,50  
 ¼  A4      57,50      65,-      75,- 
1/8 A4      42,50      50,-      60,-  
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AKTU-AEL 
 

‘Vrienden van Aktu-Ael’ 
27 

Seizoen 2023- 2024 

 
Beste Aktu-Ael lezers, vindt u ook 
dat dit Andelse dorpsblad moet 
blijven, dan kunt u ‘Vriend van Ak-
tu-Ael’ worden. Hieronder vindt u 
de gegevens om het dorpsblad 
financieel te ondersteunen.  
Rekeningnummer: 
NL17RABO0341519677 t.n.v. 
Dorpsblad Aktu-Ael. Alle giften zijn 
van harte welkom. 
 
 
INLEVERDATA KOPIJ 
VOOR 2024 
 
Dit zijn de data voor het inleveren 
van de kopij in 2024. 
 

7 februari 2024 
6 maart 2024 
3 april 2024 
1 mei 2024 
5 juni 2024 

4 september 2024 
2 oktober 2024 

6 november 2024 
4 december 2024 

 
Kees en Ria van der Linden 

ONDERNEMERS  
VERENIGING DE LINDEN 
www.ovandel.nl  
info@ovandel.nl 
 
We willen uiteraard iedereen een 
gezond en voorspoedig nieuwjaar 
wensen. We zijn weer een jaar-
grens over, snel gaat de tijd, want  
voor mijn beleving maakten we ons 
kort geleden druk over de overgang 
naar het jaar 2000. Er zouden aller-
lei computerproblemen ontstaan, 
dat is allemaal meegevallen. En nu 
zijn we bijna een kwart eeuw ver-
der. 
 
Als vereniging hebben we de afge-
lopen jaar een paar leden verloren 
door beëindiging van hun bedrijfs-
activiteiten. Maar we mogen ook 
weer een nieuw lid welkom heten. 
Rotundum Vintage in de Burg. van 
der Schansstraat 41 in Andel heb-
ben broer en zus Arnoud en Regi-
na Verhoeven een winkel in Vinta-
ge meubels en interieur. Binnenkort 
zijn ze ook op onze site te vinden, 
maar ze hebben een ruime show-
room, dus schroom niet en ga eens 
een keer kijken. 
 
Wij feliciteren ook Wout van Brakel 
met zijn uitreiking van de Parel van 
Altena. De burgemeester had 
moeite met het uitspreken in het 

dialect van An-
del (Ael), daar 
moet hij nog op 
oefenen. Maar 
Wout zeer ver-
diend die Parel 
van Altena voor 
jou en we ho-
pen dat je nog 
geruime tijd 
actief mag blij-
ven voor de 

Oranjevereni-
ging en de site 
Ael ontmoet 
Ael. 

Op 1 februari willen we weer een 
stamppottenbuffet organiseren 
in ’t Buitenhoff, maar meld je aan 
voor 26 januari a.s. en als we het 
maximaal bezoekers hebben dan 
geldt: vol is vol. Dus wacht niet 
te lang, je kunt je melden bij 
Drogisterij Verbeek in de Bea-
trixstraat te Andel. Voor een ei-
gen bijdrage van € 12,50 kunt u 
genieten van de kookkunsten 
van het team van ‘t Buitenhoff. 
Inloop vanaf 17.30 uur, aanvang 
buffet 18.00 uur. 

 
Ook willen dan de Romboutsprijs 
weer uitreiken en de prijzen van de 
decemberactie trekken. Dus als u 
meegedaan heeft, nog even geduld 
en wie weet mag u een ballonvaart 
maken. Ook hebben we weer ver-
schillende Lindenbonnen als prijs. 
Die zijn overigens ook te verkrijgen 
bij Verhoeven Kleurt in Giessen en 
Drogisterij Verbeek. Dan kunt u de 
waarde zelf bepalen, misschien 
een leuke suggestie voor een ver-
jaardag. 
 
Namens bestuur OV De Linden 
Ad de Graaf 

http://www.ovandel.nl/
mailto:info@ovandel.nl


NOOT VAN DE REDACTIE 
 
De redactie wenst jullie allen een 
gezond, vredig en gelukkig 2024. 
Het jaar 2023 eindigde super nat 
en begon ook super nat. Wat kun-
nen we er over zeggen en over 
klagen, eigenlijk niets, want dat is 
het weer en daar hebben we met 
zijn allen weinig invloed op, althans 
niet heel veel. Hopelijk brengt 2024 
wat meer actie teweeg om de kli-
maatverandering een halt toe te 
roepen en ook dat zullen we met 
elkaar moeten doen.  
Wat was het een mooie maand 
december, met van allerlei mooie 
activiteiten en het spektakel van 
Winterwonderland (on wheels) was 
fantastisch. Het was toen even 
droog, wel koud, maar daar kun je 
je op kleden. Het was sprookjes-
achtig, chapeau OV Juliana. Ook 
de Sint die kwam in Andel en na te 
zijn opgehaald op het Rombouts 
plein ging men naar de kantine van 
Sparta 30 om daar een mooi kin-
derfeestje te bouwen. Het was zeer 
geslaagd en iedereen was reuze 
enthousiast.  
 
Terwijl ik dit schrijf over ons dorp, 
vind ik het toch heel lastig, terwijl 
wij hier in ons mooie dorp feest 
vieren en het leuk hebben met el-
kaar, zijn er op heel veel plaatsen 
in de wereld mensen die aan het 
overleven zijn en te maken hebben 
met oorlog, geweld, aanslagen en 
noem maar op. Hoe vier je dan 
Kerst waarin we zingen “Vrede op 
aarde in mensen een welbehagen”. 
Dit is natuurlijk niet voor het eerst, 
maar afgelopen jaar en het begin 
van dit jaar is het alweer op veel 
plaatsen raak. Aanslagen en de 
mensen die zo tegenover elkaar 
staan. Wordt het erger, vraag ik me 
dan af. Jullie denken nu vast nou 
Ria wat is er aan de hand, maar 
nee hoor niets bijzonders, ik pro-
beer het goede te blijven zien in de 
mens, maar rond deze tijd denk je 
terug en kijk je ook weer vooruit en 
dan kun je je ogen sluiten voor wat 
er gebeurt in de wereld, maar wij 
zijn ook deel van die grote wereld 
en we hebben er mee te maken. 
Dus blijven we hopen op het goede 
van de mens en dat er mensen op 
staan die met wijsheid en inzicht 
gaan proberen wat rust te brengen 
in deze onrustige wereld. 

Er viel in december ook nog wel 
wat te vieren, want op 12 decem-
ber vierden Piet en Ineke Bouman 
uit de Hoofdgraaf hun 60 jarig hu-
welijksfeest. Wat zijn ze dankbaar 
dat ze dit mochten meemaken, 
want na een moeilijke tijd konden 
ze gelukkig toch met hun gezin dit 
heugelijke feit vieren. Wij feliciteren 
hen van harte en ik denk dat onze 
koning en onze burgervader ze ook 
hebben gefeliciteerd. Ook op een 
ander vlak was er wat te vieren 
want de praktijk Fysiotherapie An-
del vierde in december hun 25 jarig 
bestaan en velen van ons zijn vast 
al weleens daar binnen geweest. 
Wij feliciteren deze ondernemer 
van harte met dit jubileum en nog 
veel succes.  
Vreugde en verdriet liggen dicht bij 
elkaar zeggen we altijd en dat is 
ook zo, want de maand december 
was helaas voor veel gezinnen 
heel verdrietig. Omdat het er veel 
zijn, moet ik me beperken tot een 
klein stukje van al de mensen die 
ons zijn ontvallen.  
Op 13 december overleed Maaike 
Bouman-de Fijter uit de Kerkstraat 
op 85 jarige leeftijd. Ze woonde 
sinds een paar jaar in de Noten-
hoff. Voor velen tante Maaike hier 
in het dorp, want Bouman en De 
Fijter zijn grote families. Zoon Her-
man bleef alleen wonen in het huis 
en zorgde tot ze verhuisde voor 
haar. Het gezin was hecht en voelt 
het gemis en verdriet. Maaike heeft 
ook veel moeten incasseren en na 
het verlies van dochter Anneke 
moest de draad weer worden op-
gepakt, ook na het overlijden van 
man Arie. Wij wensen alle kinderen 
en hun gezinnen veel kracht en 
sterkte. 
Truus Vos-Sonneveld uit de Rom-
boutstraat overleed op 16 decem-
ber op 84 jarige leeftijd. Truus was 
getrouwd met Thijs Vos uit Veen, 
maar is altijd blijven wonen in haar 
geboorte dorp Andel. Ze kregen 3 
kinderen en wij wensen ook Mari-
an, Arie en Thijs jr. met hun gezin-
nen veel kracht en sterkte.  
Geheel onverwacht op 22 decem-
ber moesten we afscheid nemen 
van Arie Schouten (bijgenaamd de 
olieboer) op 83 jarige leeftijd. Arie 
was getrouwd met Diny Naaijen en 
wonen aan de Neer Andelseweg. 
Arie werkte na het olieboer zijn, 
heel lang bij Tankens en juist daar, 

na afloop van een gezellige kerst-
borrel, overleed hij. Een grote 
schrik voor zijn vrouw, gezin en ook 
bij zijn oud collega’s, maar ook bij 
AFC waar hij 65 jaar lid van is ge-
weest. Arie was een man in het 
dorp die iedereen kende en heeft 
veel vrijwilligerswerk gedaan ook 
voor de kerk. Zijn vrouw Diny en 
zijn kinderen Arja, Govert en Wilma 
met hun gezinnen zullen zonder 
Arie verder moeten en daar wen-
sen wij ze veel kracht en sterkte 
mee.  
Op 25 december overleed Hendri-
que Leijendekker-Baan uit de 
Hoofdgraaf op 74 jarige leeftijd en 
was getrouwd met Gerrit Leijen-
dekker. De familie Leijendekker is 
voor velen bekend, want zij runnen 
de makelaars van Altena, waar 
Hendrique ook lang haar steentje 
aan bij gedragen heeft. Ze was al 
een tijd ziek en haar man verzorg-
de haar. Wij wensen Gerrit, zijn 
kinderen en hun gezinnen ook heel 
veel kracht en sterkte. 
Dan is het alweer bijna het einde 
van het jaar als op 30 december 
Corrie Noorloos overlijdt op 73 jari-
ge leeftijd. Corrie woonde samen 
met haar zus Tonny aan de Mr. S. 
Naaijenstraat. Ze was al een tijdje 
ziek, maar wandelde nog zo lang 
het ging. Haar hele leven woonde 
Corrie daar, eerst samen met haar 
3 zussen en toen die uit huis gin-
gen bleef zij daar wonen. Wij wen-
sen Tonny en haar familie ook veel 
sterkte en kracht. 
Het is voor de redactie onmogelijk 
alles te weten wat er in het dorp 
gebeurt aan vreugde, verdriet, bij-
zondere gebeurtenissen, maar 
weet dat wij proberen zo nauwkeu-
rig mogelijk te zijn en als we iets 
niet weten, kunnen we er geen 
aandacht aan schenken, dus 
schroom niet, meld het als je iets 
ter oren komt om te vermelden.  
 
Kees en Ria van der Linden-
Verhoeven 
 



EVENEMENTEN KALENDER 
JANUARI 2024 
12  OV Juliana: Bingo. 
21  Geref. Kerk: Jeugddienst – Pal Balogh. 
24  Herv. Kerk: Stamppotbuffet in de Ark  
      voor 65+. 
27  Eet u Mee: Thema: Boerenkost 
30  Soli Deo Gloria: Open repetitie. 
 
FEBRUARI 2024 
  1  OV De Linden: Buffet / Romboutsprijs. 
  6  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  6  Soli Deo Gloria: Open repetitie. 
11  Herv. Kerk: Kinderdienst om 17.00 uur. 
14  PCOB: Jaarvergadering. 
18  Geref. Kerk: Jeugddienst – Gerald Troost. 
24  Eet u Mee: Thema: Italiaans. 
28  OV Juliana: Ledenvergadering. 
 
MAART 2024 
  2  AFC: Jeugdmuziekdag, Nieuwendijk. 
  3  Herv. Kerk: Kinderdienst om 18.00 uur. 
  5  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  9  OV Juliana: MusicAel. 
20  PCOB: Paasviering 
23  Eet u Mee: Thema: Indiaas. 
 
APRIL 2024 
  2  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
10  PCOB: Gedichten en schilderijen met mevr.  
      Hendrien de Jong-Aperloo. 
20  Eet u Mee: Thema: Een Koningsmaal. 
27  OV Juliana: Koningsdag. 

MEI 2024 
  7  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
  8  PCOB: Dhr. C. Janson, slager uit Heusden. 
25  Eet u Mee: Thema: Frans. 
28 t/m 31 
      Avond4Daagse. 
 
JUNI 2024 
  4  Geref. Kerk: Open kerk, 19.00-20.00 uur. 
12  PCOB: Middagreisje. 
29  Eet u Mee: Thema: De Frietkraam. 
 
AUGUSTUS / SEPTEMBER 2024 
30-8 t/m 7-9  
      OV Juliana: Grote feestweek. 



Hoofd, schouders, knie en teen 
Kinderfysiotherapie Andel! 
Kinderen leren spelenderwijs. Door 
te bewegen en spelen ontwikkelen 
kinderen hun zintuigen en moto-
riek. Meestal gaat dit goed en bijna 
ongemerkt. Bij sommige kinderen 
kan de motorische ontwikkeling 
vertraagd, bedreigd of afwijkend 
van het gemiddelde zijn. Vermoedt 
u dat uw kind zich langzamer ont-
wikkelt of dat uw kind (erg) onhan-
dig beweegt? Vraag advies! 
Bewegingsproblemen hebben veel 
invloed op het welbevinden van uw 
kind, lichamelijk maar ook sociaal 
bij het functioneren in een groep. 
Doordat uw kind bijvoorbeeld moei-
te heeft om mee te komen tijdens 
het buiten spelen, de gymles, 
zwemles of het sporten met leef-
tijdsgenootjes. Bij onze kinderfysio-
therapeuten kunt u terecht voor 
behandeling en advies bij diverse 
problemen en hulpvragen.  
 
Bij elke leeftijd horen specifieke 
grof- en fijn motorische vaardighe-
den. Denk aan leren kruipen, lo-
pen, fietsen, knippen, schrijven en 
rennen. Op onze website vindt u 
overzichtelijk per leeftijdsgroep een 
aantal indicatoren die voor u als 
ouder een reden kunnen zijn om 
contact met ons op te nemen.  
Daarnaast hebben we een aantal 
speciale programma’s voor kin-
deren: manuele therapie bij KISS-
syndroom (HCFS), multidisciplinair 
programma Slimfitkids en zwem-
begeleiding. Ook begeleiden we 
kinderen op de basisschool.  

U kunt altijd bij ons terecht; met of 
zonder verwijzing van de huisarts. 
We nemen de tijd voor u en uw 
kind. Na een persoonlijk gesprek 
en een onderzoek volgt een dia-
gnose en een behandelplan op 
maat. Baby’s behandelen we in de 
thuissituatie. Voor de overige doel-
groepen bieden we de oefeningen 
spelenderwijs aan in een uitdagen-
de spelomgeving. Het materiaal en 
zo’n spelomgeving nodigen uw kind 
uit tot bewegen, dragen bij aan de 
motivatie, de spelbeleving en het 
plezier in bewegen.  
 
Meer informatie?  
www.fysiotherapieandel.nl Heeft 
u vragen? Mail of bel ons of loop 
eens binnen.  
 
Kinderfysiotherapie wordt vergoed 
vanuit de basisverzekering: Alle 
kinderen van 0-18 jaar hebben 
jaarlijks recht op 18 behandelingen. 
 
 
DANK VOOR KERST-
ZANGROET  
 
Graag willen we de zanggroep van 
de drie Andelse kerken bedanken 
voor de Kerstzang aubade op 1ste 
Kerstdag. We werden rond de klok 
van zes uur vroeg in de morgen 
gewekt en konden toen de groep 
welkom heten. Het was niet direct 
het beste weer om te zingen, want 
de regen speelde een grote rol van 
betekenis, maar deed geen afbreuk 
aan de wijze waarop de geboorte 
van Jezus Christus werd verkon-

digd en daarom hebben wij respect 
voor het brengen van deze Kerst-
groet. Nogmaals hartelijk dank. 
Ook dank aan de organisatie hier-
van door de drie samenwerkende 
kerken  
 
Jenny en Arnold van Andel  
 

Al het goede voor dit nieuwe jaar 
wensen wij u toe. Ook voor de uit-
gave van dit blad spreken wij de 
wens uit dat dit blijft voortbestaan. 
Dat verdienen de sponsoren, de 
redactie, de verenigingen en ande-
re inzenders. In de uitgave van 
december kondigden wij diverse 
bekendmakingen van bestem-
mingsplannen aan die ter inzage 
zijn gelegd bij de gemeente. Van 
het Transferium, Wilhelminahof, 
Fietspad van Andel naar Veen en 
fase 3 van de Bronkhorst. Is u dat 
ontgaan dan kunt u zich altijd nog 
tot de griffie van de gemeente rich-
ten die u ongetwijfeld verder helpt. 
Na het verschijnen van dit blad 
hebt u nog tot 25 januari die gele-
genheid.  
 
Wij zullen ons beperken tot wat 
meer input over de locatie Wilhel-
minahof (Wilhelminastraat 32), om-
dat we als Dorpsraad bij het eerste 
gesprek waren uitgenodigd om van 
de bekendmaking getuige te zijn. 
Dat is half januari 2024 precies 5 
jaar geleden. Naast de familie 
Meeuwis van Giessen behoorden 
ook Dirk Verbeek, Jaap Verhoeven 
en Huib Crielaard tot de genodig-
den. Het uitgangspunt was over het 
bouwplan tegenover De Oude Silo 
te brainstormen. Dus werd er door 
dhr. Meeuwis van Giessen als initi-
atiefnemer een uitvoerige voorstel-
ling gegeven van de plannen. 
Meeuwis ontvouwde een eerste 
ruwe schets met 16 gekoppelde 
laagbouwwoningen. Kleine en 
goedkope woningen was het uit-
gangspunt. 

http://www.fysiotherapieandel.nl/


DORPSRAAD ANDEL 
(vervolg) 
 
Er volgde nog een bijeenkomst 
nadat er huiswerk was gedaan. 
Tijdens deze avond heb ik als 
voorzitter van de Dorpsraad het 
voorstel gedaan om op 11 april 
mee te werken aan een presenta-
tieavond in ’t Buitenhoff, waar nog 
meer presentaties gegeven wer-
den. Dat verzoek werd geaccep-
teerd, onder voorbehoud dat de 
plannen zich dan in een interessan-
te vertoning zouden bevinden. Een 
presentator/begeleider van de fami-
lie gaf een uitleg via het scherm. 
De presentatie kwam helaas niet 
geheel tot zijn recht. Ik heb er mijn 
zelf gemaakte aantekeningen eens 
op nageslagen die ik tijdens de 
uitnodiging en de sessies opgete-
kend had uit de mond van dhr. 
Meeuwis van Giessen. Het uit-
gangspunt was dat hij iets wilde 
doen voor de Aelse bevolking en 
dat de te verrijzen woningen eerst 
aan de Aelse bevolking zullen wor-
den aangeboden. Energie neutrale 
woningen met voldoende parkeer-
gelegenheid en ontspanningsmo-
gelijkheden. Bij deze aanbiedingen 
kwam een visvijver, een pluktuin en 
een overdekte Jeu de Boulesbaan 
voor de wintermaanden voorbij in 1 
van de kassen. Benieuwd of deze 
suggesties ingevuld gaan worden. 
Na de presentatieavond heeft het 
bestuur nog regelmatig aan zoon 
Niels gevraagd naar de vorderin-
gen om er iets over in het dorps-
blad te publiceren. De architect is 

er heel druk mee bezig, maar er 
gaat veel tijd in zitten, was het ant-
woord van Niels. Achteraf is dat 
begrijpelijk als je het bestemmings-
plan doorneemt welke instanties en 
gesprekken er allemaal gevoerd 
dienen te worden. Daar kunnen we 
als Dorpsraad alleen maar respect 
voor hebben en succes wensen bij 
de voortzetting van het plan.  
Het plan kunt u inzien onder nr.: 
NL.IMRO.1959.AndBP115Wilhel
mi32 

Hier ziet u het fietspadennetwerk 
van de Gemeente Altena. Het 
fietspad dat tussen Andel en Veen 
aangelegd gaat worden valt onder 
het netwerk waarmee de kernen 
binnen Altena met elkaar verbon-
den zijn. Dan volgt het lokaal net-
werk fietspaden in de kernen, 
waarmee Andel slecht bedeeld is.  
Een voorbeeld is de verbindings-
weg Hoofdgraaf tussen Andel en 
Giessen die niet voorzien is van 
een fietspad. Hiervoor hebben we 
in mei 2022 al een goede verlich-
ting aangevraagd i.v.m. gevaar 
voor de voetgangers en school-
gaande jeugd. Tot nu geen succes, 
terwijl er een hoopvol antwoord is 

verstrekt.  
 
De gemeente wil zich 
inzetten voor goede- 
en veilige verbindingen 
naar de kernen om de 
drukke kruispunten te 
mijden, maar daar 
merken we in Andel 
niets van. Er wordt ook 
niet ingespeeld op het 
aangevraagde fietspad 
t.h.v. de Neer An-
delseweg dat achter de 
tennisbanen ophoud te 
bestaan. Een groot 
mankement als het 
fietspad tussen Andel 
en Veen geen goed 
vervolg richting Andel 
kent. Allerlei gevaarlij-

ke capriolen moeten er uitgevoerd 
worden om weer een vervolg te 
zoeken op de drukke rijbaan. We 
zien de gevolgen al voor ons als 
straks het fietspad klaar is en er 
dus meer groepen wielrenners van 
het pad gebruik gaan maken. Een 
fietspad van Andel naar Veen heeft 
het gevolg dat er een rondje 
zwembad vanuit het Aelse Bos 
ontstaat en niet ophoudt bij het 
zwembad. In Veen zijn er geen 
nadelige gevolgen omdat het aan 

te leggen fietspad mooi aansluit 
naar de kern.  
 
Andel heeft geen prioriteit stelt 
de gemeente, zodat het gevaar 
bestaat dat we steeds achter de 
feiten aan blijven lopen. Een 
uitvoerige uitleg via het kernbe-
zoek heeft hierbij niet geholpen. 
Zelfs geen terugkoppeling zoals 
werd beloofd. 

 
Bereikbaarheid Kern Andel 
Dat is het belangrijkste onderwerp 
dat we als bestuur in het nieuwe 
jaar als eerste punt op de agenda  
gaan zetten. Want huizen bouwen 
verhoogt het inwonertal, zorgt voor 
meer verkeersbewegingen, voor 
zowel gemotoriseerd als fietsers en 
voetgangers die grotendeels ge-
bruik gaan maken van de Neer 
Andelseweg als belangrijkste toe-
gangsweg. Denk maar even mee 
aan de ontsluitingen van de Bronk-
horst en andere bouwlocaties, 
meer sportbezoeken en toevoer 
van het fietspad vanaf Veen. Is de 
Neer Andelseweg daarop bere-
kend, goed en beveiligd ingericht? 
De gemeente heeft dit onderwerp 
laag op de prioriteitenlijst staan. Wij 
gaan proberen diezelfde gemeente 
te overtuigen dat er een gedegen 
plan op tafel gelegd moet worden 
om deze voorzieningen die in aan-
tocht zijn serieus te nemen. Niet te 
wachten tot er iets volgebouwd of 
aangelegd is, want dan loopt men 
achter de feiten aan. Een mooi 
agendapunt om aan te werken en 
de ogen op tijd te openen. Wat ons 
betreft gaat de gehele Neer An-
delseweg op de schop met een 
goede aansluiting van het fietspad 
vanaf Veen richting kern. 
 
 
Namens het bestuur, 
Frans Sterrenburg 



 
 
 
 
 
 
 

AANGEPASTE  
KERKDIENST TE  
GIESSEN-RIJSWIJK 
 
Zondagmiddag 21 januari 2024 is 
er een aangepaste kerkdienst met 
en voor mensen met een verstan-
delijke beperking, in de Gerefor-
meerde kerk te Giessen-Rijswijk, 
Rijswijkseweg 7, 4284 EX Rijswijk. 
De dienst begint om 15.00 uur !!! 
 
Voorganger is Ds. B v.d. Linden en 
het thema luidt: 
“Zet je licht aan”. 
 
Muzikale medewerking in deze 
dienst zal worden verleend 
door:“Activoband” o.l.v. Martin Ver-
beek. We hopen op een fijne 
dienst. 
 
Na afloop is er nog gelegenheid om 
gezellig met elkaar na te praten, 
onder het genot van een kopje kof-
fie, thee of fris. 
 
P.W. Treffers 
tel.: 06-12179648 
 
 
ANDEL TOEN EN NU (11) 
 
Hervormd Centrum De Ark 
door Teus van Tilborg 
Een aantal jaren geleden heb ik in 
dit blad een tiental bijdragen ge-
schreven over plekken in het dorp 
die in de loop van de tijd zijn ver-
anderd. Ingrijpend soms. Onlangs 
werd ik hieraan herinnerd toen ik 
een vraag kreeg over een bepaalde 
locatie. Het bracht me op het idee 
om dit jaar weer eens naar deze 
plekken op zoek te gaan en er een 
stukje over te schrijven. Wellicht 
niet elke maand, maar zo nu en 
dan tussen andere bijdragen door.  
Deze keer pak ik de draad op in de 
Burgemeester van der Schans-
straat. Een straat waar veel het-
zelfde is gebleven, maar waar ook 
panden zijn verdwenen om ruimte 
te maken voor andere bestemmin-
gen en panden. Zoals hervormd 
centrum De Ark aan de Burge-

meester van der Schansstraat 51 
waar eerder een boerderijtje stond. 
Een gebouw dat veel inwoners wel 
kennen omdat het voor meer dan 
kerkelijke doeleinden wordt ge-
bruikt. Als stembureau of als priklo-
catie om maar een paar voorbeel-
den te noemen. Het gebouw is in 
1994 geopend en in gebruik geno-
men. Aanvankelijk was het centrum 
gevestigd in het pand Burgemees-

ter van der Schansstraat 2, het 
vroegere gemeentehuis. Door de 
gemeentelijke herindeling van 1973 
kwam Andel bij de toenmalige ge-
meente Woudrichem en werd het 
gemeentehuis voor de nieuwe ge-
meente overbodig. De hervormde 
gemeente had behoefte aan ruimte 
voor haar activiteiten naast de ere- 
en andere diensten. Voor het 
jeugd- en kringwerk bijvoorbeeld.  



ANDEL TOEN EN NU (11) 
(vervolg) 
 
Het gebouw werd aangekocht door 
de stichting hervormd centrum De 
Ark. Na verloop van tijd rees bin-
nen het kerkbestuur de vraag of 
niet naar een andere accommoda-
tie moest worden omgezien. Een 
viertal punten speelden daarbij een 
rol. Als eerste werd de vrij grote 
afstand tot het kerkgebouw ge-
noemd. Andere argumenten waren 
het niet praktische gebruik vanwe-
ge de indeling van de ruimten en 
de hoge energie- en onderhouds-
kosten. Verder in toenemende ma-
te overlast ervaren van jongeren 
voor en in het gebouw. Al met al 
reden voor kerkenraad en kerkbe-
stuur een commissie in het leven te 
roepen om de mogelijkheden voor 
nieuwbouw te onderzoeken. 
 
Een praktische oplossing 
Zo keek de commissie of het mo-
gelijk was het centrum te realiseren 
bij de kerk. Een praktische oplos-
sing zou je zeggen. Maar met die 
plek was het niet iedereen eens. 
Het gebouw zou dan namelijk voor 
een deel op het kerkhof komen te 
staan waar zich graven bevinden. 
Nabestaanden van de overledenen 
maakten daar bezwaar tegen. Dit 
was ook de reden van nieuwbouw 
hier af te zien. Een alternatief 
kwam al vrij snel in beeld toen het 
pand, een karakteristiek boerderij-
tje, van de familie Crielaard aan de 
Burgemeester van der Schans-
straat 51te koop kwam. Een pand 
op loopafstand van de kerk en te-
genover de pastorie. “Kortom een 
uitgelezen plaats voor realisering 
van het hervormd centrum”, aldus 
de voorbereidingscommissie. Die 
gaf ook direct aan, dat het gezien 
het achterstallig onderhoud ver-
antwoord is het pand niet te ver-
bouwen, maar het te slopen. Alle 
geledingen binnen de kerk en het 
stichtingsbestuur steunden het 
plan. Tijdens een gemeenteavond 
op 28 september 1992 werd het 
plan aan de gemeenteleden gepre-
senteerd. Een meerderheid van de 
leden steunde het plan waarna het 
verder uitgewerkt kon worden. Dat 
nam geruime tijd in beslag. Op 
dinsdag 17 mei 1994 kon de eerste 
steen worden gelegd. Voorafgaand 
daaraan was er een dienst, geleid  

 
door dominee P.C. van Keulen. 
Voor zijn meditatie ging hij uit van 
Psalm 92 vers 16b: “Hij is mijn 
Rotssteen, en in Hem is geen on-
recht.” De eerste symbolische 
steen’, met daarop deze tekst, 
werd gelegd door Arie de Fijter 
(foto). Hij woon-
de naast het 
toekomstig cen-
trum. Vijftig jaar 
was hij koster en 
was daar inmid-
dels mee ge-
stopt. Vandaar 
dat hij deze 
handeling mocht 
verrichten. 
 
Een ingrijpende verandering 
De bouw van de nieuwe De Ark 
betekende wel een ingrijpende ver-
andering in het straatbeeld. Een 
stukje historie ging ermee verloren. 
Al op de oudste kadastrale kaarten 
van rond 1830 komt het voor. Sinds 
1920 was het eigendom van Teunis 
(Teun) Crielaard, de oudste zoon 
van Gijsbertus Crielaard Pzn. en 
Willemina Tankens. Teunis trouwt 
op 27 mei 1920 in Almkerk met 
Adriaantje (Jaantje). Het echtpaar 
krijgt zeven kinderen. Crielaard had 
een tuinderij met wat koeien. Zijn 
land was verspreid over verschil-
lende kleinere percelen. “Niet echt 
handig natuurlijk”, laat zijn zoon 
Gijs optekenen in het boek Van 
grond tot mond. Boeren en voedsel 
in het Land van Heusden en Altena  

 
en de Langstraat (Andel 2017). De 
groenten werden meestal uitge-
vent. Naar Tilburg bijvoorbeeld. 
Crielaard ging er drie keer in de 
week met paard en kar heen. Gijs 
heeft dit ook nog een tijdje gedaan, 
maar is al gauw gaan veilen op de 
veiling in Utrecht. Drie keer in de 
week kwam de veilingwagen langs 
om de producten op te halen. Tij-
dens de aardbeienoogst kon Gijs 
het niet in zijn eentje af. Familiele-
den en kinderen uit de buurt wer-
den ingeschakeld bij het plukken 
en voor het in elkaar zetten van de 
doosjes waarin de aardbeien 
moesten. Dat leverde een zakcent-
je op.  
De grootschalige ruilverkaveling 
van het Land van Heusden en Al-
tena betekende ook voor Gijs 
Crielaard een grote verbetering. Hij 
kreeg zijn percelen aan de Dui-
zendmorgen bij elkaar. Bouwde 
daar een huis en een kas en breid-
de zijn teelt uit met tomaten, papri-
ka’s en meloenen. Het agrarisch 
gebruik van het pand aan de Bur-
gemeester van der Schansstraat 
behoorde daardoor definitief tot het 
verleden. 
 
In een vitrine in de hal van het cen-
trum zijn nog herinneringen aan het 
pand te zien. 
 

UITERSTE 
INLEVERDATUM KOPIJ : 
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Alweer is een nieuw jaar aange-
broken en lezen we in Aktu-Ael 
over het reilen en zeilen van onze 
afdeling.  
 
Ondertussen is de eerste leden-
middag van PCOB-afd. Andel al 
geweest. Heel indrukwekkend was 
het verhaal van dhr. Jaap Schoof 
over de watersnood van 1953. Een 
klein stukje van de angst in dat jaar 
hebben we gevoeld rondom de 
Kerstdagen toen in Nederland het 
water ook weer ging stijgen en di-
verse rivieren buiten hun oevers 
traden. Veel mensen zijn actief 
geweest met zandzakken en con-
troles langs de rivieren.  
Het allerbelangrijkste is ons ver-
trouwen op God stellen in moeilijke 
tijden. Daaraan vast houden geeft 
ons rust. God heeft beloofd voor 
ons te zorgen en ons nabij te zijn in 
goede en kwade dagen, aan die 
belofte mogen wij ons vast houden 
ons hele leven lang. 
 
Bij het begin van 2024 zal er ook 
binnen de PCOB het een en ander 
gaan veranderen. Na een periode 
van 7 jaren onderzoeken en elkaar 
zoeken blijken de wegen van KBO 
en PCOB niet met elkaar te vereni-
gen zijn.  
Daarom heeft PCOB het contact 
verbroken en een andere partner 

gezocht bij de ANBO. Alleen verder 
gaan was geen optie, omdat we 
dan te klein zijn als vereniging. 
Daarnaast kwam ook de huisves-
ting in het gedrang en vanaf 1 ja-
nuari delen PCOB en ANBO één 
kantoor.  
De ledenraden van zowel PCOB 
als ANBO hebben unaniem inge-
stemd met een fusie. Hiermee zijn 
we de grootste landelijke belan-
genbehartiger voor senioren.  
Daarnaast blijven PCOB en ANBO 
lid van het seniorencollectief, zodat 
er een breed gedragen initiatief is 
naar onze regering, om de belan-
gen van ons als senioren te behar-
tigen.  
Hoe  een en ander verder vorm zal 
krijgen horen we de komende tijd 
via de nieuwsbrief PCOB en media.  
Wilt u er meer van weten dan kunt 
u dat vinden op de website van 
PCOB.  
 
Onze volgende ledenmiddag wordt 
gehouden op woensdag 14 februa-
ri, dan wordt ook onze ledenverga-
dering gehouden en komen zowel 
secretaris als penningmeester met 
hun jaarverslagen.  
 
De middag begint om 14.30 uur en 
wordt gehouden in de Schutskooi. 
Hebt u vragen, ideeën  of wilt u 
weten wat we zoal doen op de le-
denmiddagen, U bent van harte 
welkom!! 
 
Namens bestuur PCOB-afd. Andel   
Adri van Breugel 

STICHTING  
GEDENKTEKEN OOR-
LOGSSLACHTOFFERS  
IN DE VOORMAILIGE  
GEMEENTE  
WOUDRICHEM 
 
In augustus 1990 is de Stichting 
Gedenkteken oorlogsslachtoffers in 
de gemeente Woudrichem opge-
richt, de stichting stelde zich het 
doel “het oprichten van een ge-
denkteken en het organiseren van 
de vier mei herdenking, ter gedach-
tenis van de oorlogsslachtoffers in 
de gemeente Woudrichem”. 
Op 16 april 1991 werd het gedenk-
teken onthuld vanaf 4 mei 1991 
vindt jaarlijks de herdenking plaats 
bij het gedenkteken aan het Raad-
huisplein te Woudrichem. 
 
Bij de oprichting van de stichting 
bestond het bestuur uit vertegen-
woordigers vanuit alle dorpskernen 
van de voormalige gemeente 
Woudrichem. 
In het huidige stichtingsbestuur is 
de dorpskern Andel niet vertegen-
woordigd. Wie vanuit de dorpskern 
Andel wil het stichtingsbestuur ko-
men ondersteunen? Neem voor 
meer informatie contact op de se-
cretaris van de stichting, Job van 
Breugel, 
woudrichem4mei@gmail.com. 
 
Het jaarlijkse programma: 
In de aanloop naar 4 mei wordt 
jaarlijks voor de groepen 8 van de 
basisscholen een bezoek aan  

mailto:woudrichem4mei@gmail.com


STICHTING  
GEDENKTEKEN OOR-
LOGSSLACHTOFFERS  
IN DE VOORMAILIGE  
GEMEENTE  
WOUDRICHEM 
(vervolg) 
 
kamp Vught georganiseerd. De 
scholen bereiden zich hierop voor 
met behulp van een lesbrief en een 
DVD over kamp Vught. Bij de rond-
leiding is zo mogelijk een lid van 
het stichtingsbestuur aanwezig. 
Bij de herdenking is er een nauwe 
samenwerking tussen het stich-
tingsbestuur en de 8 basisscholen 
in de voormalige gemeente Woud-
richem, die bij toerbeurt Adoptie-
school van het jaar zijn. In de hoe-
danigheid van Adoptieschool van 
het jaar stellen zij, samen met het 
stichtingsbestuur, het programma 
voor de herdenkingsbijeenkomst in 
de Martinuskerk op 4 mei samen. 
Op 4 mei vindt een herdenkingsbij-
eenkomst plaats in de Hervormde 
Kerk in Woudrichem. De school 
draagt een spreker aan, er zijn ge-
dichten, er is ruimte voor muziek en 
de leerlingen vertellen over het 
bezoek aan Kamp Vught. Daarna is 
er een Stille Tocht naar het ge-
meentehuis, voorafgegaan door 
twee trommelaars.  
Bij het monument wordt vanaf de 
start van de Stille Tocht door de 
genodigde muziekvereniging ge-
speeld. Daar verzamelen zich be-
langstellenden die wachten op de 
deelnemers van de Stille Tocht om 
de herdenking met elkaar daar 
voort te zetten. 
Na de Taptoe zijn we 2 minuten 
stil, gevolgd door het zingen van 
het Wilhelmus. De namen van de 
slachtoffers worden genoemd door 
de groepen 8 basisschoolleerlingen 
van de dorpen van de voormalige 
gemeente Woudrichem en er wor-
den namens hun scholen bloemen 
gelegd. 

Daarna volgt kranslegging door 
een vertegenwoordiger van de ge-
meente Altena. Ook twee bestuurs-
leden van de Stichting Gedenkte-
ken leggen een krans. Vervolgens 
leggen families, genodigden en 
instanties bloemen. Aan het einde 
van de bloemlegging gaan alle 
leerlingen die aanwezig zijn een 
bloem leggen bij het monument. 
De vertegenwoordiger van de ge-
meente Altena houdt een toe-
spraak en tot slot sluit de voorzitter 
van de stichting af. 
Na afloop is er een informeel sa-
menzijn in de hal van de Werf, 
waar koffie, thee en limonade wor-
den geschonken. 
 
Job van Breugel 
 
 
SOLI DEO 
GLORIA 
 
Een nieuw jaar- 
een nieuw (mu-
zikaal) begin?  
Misschien hebt 
u plannen ge-
maakt voor het 
nieuwe jaar, of 
hebt u zin om 
aan iets nieuws 
te beginnen in 
2024?  

Overweeg dan om eens te gaan 
zingen in een koor!  
 
U bent van harte welkom op de 
dinsdagavond, om 19.30 uur in ‘t 
Buitenhoff, waar het koor Soli Deo 
Gloria wekelijks repeteert. Op dins-
dag 30 januari en dinsdag 6 fe-
bruari houdt het koor open repeti-
ties- loop gerust eens binnen en 
zing een avondje mee. Natuurlijk 
bent u op elke dinsdagavond van 
harte welkom om even een kijkje te 
nemen. Meer weten? Kijk dan eens 
op www.solideogloriaandel.nl of 
bel met Wim Hoesen tel: 441835. 
 
 

http://www.solideogloriaandel.nl/


 
 
 
 

 
ORANJEVERENIGING 
JULIANA 
 
2024 
Als bestuur van Oranjevereniging 
Juliana wensen wij alle inwoners 
van Andel en lezers van de Aktu-
Ael een gezond en gezellig 2024 
toe ! 
Een jaar waarin we naast de festivi-
teiten rond Koningsdag ook weer 
een grote feestweek gaan organi-
seren. Zijn jullie al plannen aan het 
maken voor de verlichting in het 
thema ‘Ik hou van Holland’ !? 
 
Terugblik Winterwonderland (on 
wheels) 
Wat als een klein idee begon is 
uitgegroeid tot een prachtig eve-
nement waar zelfs de landelijke 
pers aandacht aan heeft gegeven. 
En waar we hoopten op vijf tot tien 
voertuigen, werden dat er vijftien ! 
Wat is er hard gewerkt door al die 
mensen! We hebben jullie al be-
dankt voor jullie deelname, maar 
dat willen we hier nogmaals doen. 
Jullie hebben er aan meegewerkt 
dat Andel in een feeststemming 
was en dat monden open vielen 
van verwondering. 
 
Het tijdelijk café, het gezellig ver-
lichte pleintje rondom de Konigslin-
de met hapjes en drankjes, de ver-
schillende attracties: het zorgde 
voor warme harten en glinsterende 
ogen.  
Hieronder de drie prijswinnaars: 
1. Team ‘Wa schuift da’!? 
2. Team ‘Jan Klaassen’ 
3. Team ‘De Badgasten’ 
 
 
 

Parel van Altena 

Dinsdag 2 januari jl. heeft tijdens 
de Nieuwjaarsreceptie op het ge-
meentehuis Wout van Brakel een 
‘Parel van Altena’ ontvangen. Dit 
als blijk van waardering voor al het 
werk en al zijn ideeën die hij vrijwil-
lig inbrengt binnen de Oranjevere-
niging en voor ons dorp.  
Zomaar een paar voorbeelden: het 
info-bord als je Andel binnen komt 
rijden, de website Ael-ontmoet-Ael, 
MusicAel, Winterwonderland. Stuk 
voor stuk voorbeelden die uit Wout 
zijn mouw worden geschud. 
Ondanks dat hij niet graag op de 
voorgrond staat, spreekt uit de foto 
zijn gepaste trots. En terecht !!! 

Bedankt  
Soms worden we in verlegenheid 
gebracht door alle hulp die we krij-
gen van mensen en bedrijven. En 
dat gebeurt op zoveel verschillende 
manieren: de werkgroepen, spon-
soring, het bieden van 
werk/opslagruimte, het meedenken 
bij vraagstukken, het aanbieden 
van materialen, het aanbieden, 
plaatsen en opruimen van de 
kerstboom, verkeersregelaar zijn, 
jureren, glazen ophalen tijdens 
onze feestavonden……. 
En nu vergeten we waarschijnlijk 
nog genoeg mensen. Maar weet 
dat we jou/jullie inzet enorm 
waarderen!  
 
Bingo vrijdag 12 januari 2024 
Op vrijdagavond 12 januari 2024 
gaan we de ballen weer laten 
draaien in het grote bingo rad. Na-
tuurlijk met mooie prijzen voor de-
genen die de rijtjes het eerst vol 
hebben.  
 
Vanaf 19.30 uur staan de deuren 
van ‘t Buitenhoff weer open. Om 
20.00 uur gaan de deuren dicht en 
roepen we de eerste getallen om. 
Prijs per boekje: € 15,00. 



ORANJEVERENIGING 
JULIANA (vervolg) 
 
Lid worden van Oranje-
vereniging Juliana 
 
Leuk dat we weer nieuwe leden 
hebben gekregen de laatste tijd.  
Wil jij nou ook dat Andel een actie-
ve Oranjevereniging blijft houden, 
stuur dan een mailtje naar in-
fo@ovjuliana.nl, of maak gebruik 
van het inschrijfformulier op onze 
website www.ovjuliana.nl. Natuur-
lijk mag je ook een PB’tje sturen via 
Facebook of een DM via ons Insta-
gram-account ov_juliana_andel. 
 
Bestuur Oranjevereniging Juliana 
Andel 
 
 

ANDELS FANFARE 
CORPS 
 
Terugblik 
Heusden zingt met kerst 
Traditiegetrouw speelde AFC op 
kerstavond in een volle Grote kerk 
in Heusden. 

AMIDO 
Het jeugdorkest AMIDO, NG Alm-
kerk, K&V Rijswijk en AFC gaf op 
dinsdagavond 19 december een 
leuk en gezellig kerstconcertje. 
 
Nieuwjaarsconcert AFC Andel 
mooi event 

AFC verzorgde maandag (1-1) het 
traditionele nieuwjaarsconcert om 
2024 muzikaal in te luiden.  
Samen met u hebben wij geproost 
op het nieuwe jaar, hebben wij ge-
noten van mooie muziek en was er 
een spannende loterij. 

Andels Fanfare 
Corps wenst u een 
gelukkig en muzi-
kaal nieuwjaar. 
 
Vooruitblik 2024 
Een nieuwjaar, 
mooie concerten 
en een concours 
zoals het jeugdor-
kest AMIDO enkele 
concertjes gaat 
verzorgen, een 
uitwisselingscon-
cert, het Altena 
StreekFestival en 
het bondsconcours 
te Veldhoven staan 
al in onze agenda, 
meer hierover kunt 
u in de aankomen-
de Aktu-Ael lezen. 
Er staan veel 
mooie dingen op 
de planning voor 
onze orkesten de 
komende periode. 
Lijkt het je leuk om 
met ons mee te 
spelen? Of wil je 
proeflessen om 
een instrument te leren bespelen. 
Stuur een email naar in-
fo@andelsfanfarecorps.nl en dan 
maken we graag kennis! 
 
Blijf Up- to-date en volg ons via 
facebook/Instagram of onze site 
www.andelsfanfarecorps.nl. 

 
Marit van der Ham 
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Mwaka mpya wenye furaha!  
Allereerst iedereen een goed en 
mooi 2024 toegewenst! Wat een 
mooi jaar hebben we kunnen afslui-
ten. We blikken terug en kijken 
vooruit.  
We zijn dankbaar dat er wederom 
zoveel kinderen gesponsord kun-
nen worden met jullie hulp, eind 
2023 waren dit er zelfs 105. Je 
geeft letterlijk deze kinderen een 
goede toekomst, de dankbaarheid 
van de ouders is werkelijk niet in 
woorden uit te drukken.  
 
Daarnaast hebben we supermooie 
giften gehad! Het eerste deel van 
ons waterproject hebben we kun-
nen realiseren en zelfs hebben we 
nu genoeg geld opgehaald om het 
tweede gedeelte van het waterpro-
ject te kunnen gaan starten. Omdat 
we meer op hebben gehaald dan 
we in eerste instantie nodig had-
den, kunnen we het project nog wat 

meer fine- 
tunen. Dan 
denken we 
aan meer tap-
punten en een 
betere afwer-
king van de 

waterplaats 
met een be-
tonnen plaat-
werk met een 
mooie omhei-
ning erom 
heen. Een oud 
student van 
onze school is 
nu ingenieur 
en deze jon-
geman gaat 
ons hierbij 
kosteloos hel-
pen! Dat had-
den we begin 
2023 niet kun-
nen beden-
ken. En wat 
ook super is 
om te vermel-
den, de men-
sen in de om-
geving maken 
ook gebruik 

van onze watertap punten. We 
doen er ook ons best voor zo met 
ons tweetjes, dat wordt weleens 
vergeten.  
 
We hebben op de Aelse markt ge-
staan en veel flesjes water ver-
kocht, een collecte gelopen in ok-
tober, presentatie gegeven, lieve 

sponsors met een (royale) gift of de 
opbrengst van het opening be-
drijfsgebouw voor ons mooie doel. 
Mede hierdoor kunnen we de pro-
jecten financieren. 

 
Eerst ben ik zelf in januari 2023 
drie weken naar Kenia geweest. 
Veel families privé bezocht en 
daarna nog heerlijk op school in het 
eigen huisje. Daarna met Kees in 
september voor twee weken, ook 
weer heerlijk vertoefd in het huisje, 
dat staat op de school compound, 
dus we hebben heel veel contact 
met de leerkrachten en zeker ook 
met heeeel veeel kinderen. Kees 
en ik zijn dan veel voor de stichting 
bezig. Omdat we ter plaatse zijn, 
hebben we veel overleg en soms 
ook discussies.  



STICHTING  
OLOPIKIDONG’OE 
(vervolg) 
 
Nu kwamen we erachter dat er 
ietwat achterstand was, dus we 
gaan een potje maken voor onder-
houd van de zonnepanelen, hek-
werk e.d. Ook hebben we ter plek-
ke kunnen zien, hoe het eerste 
gedeelte van het waterproject is 
aangelegd. We zijn bij de water-
dam wezen kijken, wat immers de 
bron is van het traject. Onze wen-
sen kenbaar gemaakt voor het ver-
dere vervolg van de aanleg, wij 
kijken met westerse ogen, wat ze-
ker niet verkeerd is 🙂. Wat we nog 
meer zoal hebben gedaan: ouders 
van de sponsorkinderen bezocht, 
overleg met bestuur en ouderraad 
school, safari trip.... en het eerste 
sponsorkind van Kees en Ria be-
zocht, die nu kok is 
geworden in een 
super-de-luxe va-
kantie tenten com-
plex, het Ahadi Mara 
Camp. 

En nu....: op naar wederom een 
mooi nieuw jaar. Onze doelen? Oh 
genoeg hoor, we zijn nooit klaar. 
Onze eerstvolgende twee doelen 
zijn om een jaarlijks potje te cre-
eren voor onderhoud van de zon-
nepanelen, maishakselaar, speel-
toestellen e.d. Daarnaast gaan we 
verder met de zonnepanelen, we 
willen het gehele schoolcomplex 
met de huizen voorzien van zonne-
panelen, het scheelt zoveel aan 
elektriciteitskosten. En natuurlijk 
nog meer kinderen onderbrengen 
in ons sponsorproject. Kijk eens op 
onze website 
www.olopikidongoe.nl of volg ons 
op onze facebookpagina. We zijn 
open en transparant en vinden het 
leuk om veel met jullie te delen. Wil 
je een gift geven of een kind spon-
soren, je weet ons te vinden. By 

the way, nu zijn we op zoek naar 
drie mensen die voor een jaar (of 
enkele jaren) een kind willen spon-
soren. Die kinderen zaten al in ons 
sponsorproject, maar de sponsors 
hebben besloten om persoonlijke 
redenen hiermee te stoppen. 
Slechts € 125,- per jaar, je helpt 
een kind er enorm mee. 
 
Soms kunnen we hulp gebruiken, 
vind je het wat om je expertise 
eens met ons te sparren? Laat 
maar horen. 
 
Stichting Olopikidong’oe 
Wilma van Andel-Groenenberg 
Kees van der Linden 
 
 

Ook koor “Van alles Wâ” wenst 
iedereen een gelukkig, gezond en 
muzikaal 2024 toe.          De maand 
december was voor het koor “Van 
alles Wâ” een drukke maand, want 
we hadden 3 optredens vlak achter 
elkaar. Het was dus flink repeteren 
geblazen om de Kerstliedjes met 
nog wat aanvulling uit het algeme-
ne repertoire goed te kunnen zin-
gen.  
 
Het eerste was op vrijdagavond 15 
december tijdens de kerstmarkt op 
het Parelplein in Giessen. Het was 
koud en guur, maar dat was voor 
de winkelende mensen geen pro-
bleem. Er was van alles te koop en 
ook van alles om naar te luisteren, 
want ook Kunst en Vriendschap uit 
Giessen speelde daar.  
 
Maandag 18 december traden we 
op in de Lemmenskamp voor de 
bewoners een gezellige kerst-
avond. Het was heerlijk om voor de 

mensen daar onze liedjes te laten 
horen en zo te zien en te horen 
genoten ze allemaal en werd er 
goed meegezongen. Het was echt 
heel mooi en dat zag je ook aan de 
mensen, want de emoties zaten 
erg hoog en dat mag, zingen geeft 
en maakt emoties los. Wat een 
genot om zo voor de kerst met el-
kaar al te proeven van de sfeer van  
 
Kerst. Op zaterdag 23 december 
waren we uitgenodigd om bij 
Bouwie in Veen te komen zingen 
en spelen samen met de Ertepik-
kers uit Genderen. Dat werden veel 
optredens op één dag, want we 
stonden gepland van 10.30 -14.00 
uur afwisselend met de Ertepik-
kers. De woensdag ervoor hadden 
we al geoefend met ze en we 
kwamen er achter dat dat weleens 
zou kunnen klikken met deze ge-
zellige groep uit Genderen. En het 
klopte, want wat was het een feest-
je daar in Veen. Er was heel goed 
gezorgd wat betreft eten en drin-
ken, maar ook de entourage was 
heel goed. De mensen hebben 
genoten, bleven gezellig zitten om 
te luisteren en rond te kijken. Alle 
drie de optredens hadden we deze 
keer een pianiste als begeleiding, 
wat voor Ine, onze dirigent, heel fijn 
was, want dan heb je je handen vrij 
om te dirigeren en dat wierp uiter-
aard zijn vruchten af. Wij bedanken 
alle leden voor hun inzet en natuur-
lijk Ine, maar ook pianiste Liesbeth 
Coppens die zich op haar gemak 
voelde bij ons koor.  
 
Als jullie onze optredens hebben 
gemist, kijk op onze site 
www.andelskoor.nl of onze FB 
pagina voor een impressie.  
 
 
 

http://www.olopikidongoe.nl/
http://www.andelskoor.nl/


AELSKOOR  
‘VAN ALLES WÂ’ 
(vervolg) 
 
Heb je zin om ook eens te komen 
meezingen of te luisteren, wij oefe-
nen elke maandagavond om 20.00 
uur in de kantine van vv Sparta’30 
aan de Neer Andelseweg in Andel. 
Voel je welkom. 
 
Namens het bestuur  
Ria van der Linden-Verhoeven 
 
 
WERELDKANKERDAG 
 
Rond Wereldkankerdag 4 februari 
organiseert Praktijk ‘Achter de Dijk’: 
Kennismaken met massage voor 
mensen met kanker of hun naasten 
(gratis) 
Op 4 februari organiseren tientallen 
organisaties activiteiten voor men-
sen met kanker 
 
Ieder jaar wordt op 4 februari we-
reldwijd stilgestaan bij kanker, een 
ziekte waar één op de drie Neder-

landers in zijn of haar leven mee 
wordt geconfronteerd. Kanker zet 
je wereld op z’n kop, tijdens de 
behandeling, maar ook daarna er-
varen vele mensen nog klachten. 
Denk aan vermoeidheid, angst voor 
terugkeer of neuropathie. Neder-
land telt vele organisaties die men-
sen met kanker zorg en ondersteu-
ning bieden. Op en rond Wereld-
kankerdag kun je met dit aanbod 
kennismaken.  
 
In dit kader organiseren wij in An-
del de week voor en na zondag 4 
februari geheel vrijblijvend een 
kennismaking met Massage bij 
Kanker voor mensen die kanker 
hebben of hadden. Ook zullen wij 
op 3 februari masseren op de Ver-
wendag van het Beatrix ziekenhuis 
in Gorinchem. 
Deze rustige en zachte vorm van 
masseren helpt lichaam en geest 
ontspannen. Ook kan het bijwer-
kingen van behandelingen en me-
dicijnen wat verlichten. Na de ken-
nismaking met een kopje thee erbij, 
kunt u in overleg een massage 

krijgen afgestemd op uw lichamelij-
ke situatie. Zo kunt u kennismaken 
met de werkwijze van Massage bij 
Kanker, die ook steeds vaker in 
ziekenhuizen plaatsvindt.  
 
Naasten maken veel mee als een 
familielid kanker heeft, daarom ook 
voor hun de mogelijkheid zich te 
laten masseren. Even ‘Op adem 
komen’ en de eenvoud en weldaad 
van een massage ervaren.  
De praktijk 'Achter de Dijk', Ont-
spanningstherapie en Massage in 
Andel  is lid van het Netwerk Mas-
sage bij Kanker. 
 
 
 
Aanmelden voor een 
afspraak: 
Victoria.annegarn@gmail.com of 
06 10901465 
 
U kunt ook terecht bij andere Mas-
sagetherapeuten van het Landelijk 
Netwerk Massage bij Kanker. Voor 
informatie over Wereldkankerdag, 
kijk op www.wereldkankerdag.nl 

mailto:Victoria.annegarn@gmail.com
http://www.wereldkankerdag.nl/

